
                          Gewoon Uden
                            Leefbaar- werkbaar-betaalbaar…………..

                                                                                    ……. moet je gewoon doen.

Algemene beschouwingen Gewoon Uden op begroting 2021-2024.
In de voorliggende begroting kunnen wij ons vinden temeer deze maar een beperkte draagwijdte 
heeft. We kunnen hierover dit keer kort zijn. Het is gedeeltelijk regeren over ons graf heen. Immers 
de begroting 2022-2025 is er een van de volgende coalitie/gemeente raad.

Dit neemt echter niet weg dat wij wel degelijk opmerkingen hebben over de gang van zaken voor het 
komende bestuursjaar.  Over sommige zaken maken wij ons ernstig zorgen.

Veiligheid:

Gewoon Uden is beslist ontevreden over de aanpak van wijk-, woon- en hangjeugdoverlast en 
fietsendiefstal. Het zal duidelijk zijn dat Gewoon Uden zich niet zal neerleggen bij de antwoorden die 
hierover tot op heden zijn gegeven. Natuurlijk zijn ook wij van mening dat de corona crisis voor een 
deel van deze problemen mede verantwoordelijk is.  Gewoon Uden wil niet wachten op het door de 
gemeente, in samenwerking met Landerd, vast te stellen integraal veiligheidsplan. Verloedering 
(verruwing en verstoring) van de orde in de samenleving dient direct krachtig te worden aangepakt. 
Politiesterkte dient op peil te blijven en BOA’s dienen te worden uitgerust met die middelen 
waarmee zij op een verantwoorde wijze hun taak kunnen uitvoeren. Hierbij hoort naar onze mening 
ook een hardere aanpak van het vervuilen van de openbare ruimte. Ontsluiting van natuurgebied “de 
Maashorst”. Deze zaak is door Gewoon Uden al meerdere malen onder Uw aandacht gebracht. Het 
lijkt wel haast op bestuurlijke onkunde of onwil dat deze simpele zaak nog steeds niet is geregeld. Wij 
willen van u de toezegging dat dit per omgaande wordt geregeld voordat er onnodige slachtoffers 
vallen. Ook vragen wij Uw aandacht voor het veilig aansluiten van de “hoge snelheidsfietspaden” op 
de kernen en een goede veilige stalling voor de steeds duurdere fietsen. Dit soort eenvoudige zaken 
moet toch snel gerealiseerd kunnen worden.

Verkeer en vervoer: 

Natuurlijk is de bereikbaarheid van Uden een belangrijke zaak. Gewoon Uden wil alle energie steken 
in bereikbare doelen op dit gebied. Een NS station en een lightrail zijn wat ons betreft de komende 
begrotingscyclus niet aan de orde. Verspilde energie welke beter en anders kan worden ingezet. 
Verkeersveiligheid moet meer en beter worden aangepakt. Er is nog steeds sprake van 
verkeersonveilige situaties binnen onze gemeente. Oversteekvoorzieningen, te veel en te hardrijdend 
verkeer (Morgenweg, van Duerenlaan, Volkelseweg, Velmolenweg, Industrielaan etcetera). Waar 
BOA’s de laatste jaren een aantal taken hebben overgenomen van de politie, dient de politie de 
controle van deze taken beter en frequenter uit te voeren. Verkeersveiligheid binnen de gemeente 
maar vooral in de wijken heeft onze hoogste prioriteit. Snelheidscontrole en verkeershandhaving is 
naar ons idee geen zaak voor BOA’s. Wij zijn ook nog benieuwd hoe het staat met de meerdere 
malen besproken Carpoolstrook.



Economie: 

Gewoon Uden is blij dat eindelijk de Marktstraat is gemoderniseerd en heringericht. Wat ons betreft 
moet de noordzijde van de Markt zo snel mogelijk volgen. Ook zijn wij voorstander van een 
compacter centrum. Meer detailhandel in het kerngebied en minder in de aanloop locaties. Deze 
locaties zien wij in  de toekomst liever als centrum woongebied. Wij zijn voorstander van participatie 
van belanghebbende in de aanloop-en oriënteringsfase. Daarna moet de gemeenteraad haar 
verantwoording nemen en knopen doorhakken, zodat er niet eindeloos gepraat wordt. Verder 
inbreien van onze bedrijventerreinen heeft onze voorkeur naast uitbreiding. Faciliteren van 
initiatieven van derden juichen wij toe. Een belangrijk element in het realiseren van plannen is de 
snelheid van handelen van de gemeente. Een onderzoek naar de klanttevredenheid van onze burgers 
en bedrijven (buiten de publiekshal en de balie) zullen wij van harte ondersteunen. Voldoende en 
een gevarieerd aanbod aan woningen telt voor toekomstige bedrijven zwaar mee als het gaat om 
hun keuze voor Uden. De ontwikkelingen op dit gebied laten ons inziens veel te weinig variatie zien. 
Zo is er op dit moment niet of nauwelijks plaats voor zelfbouw van bijvoorbeeld 2/1 kap woningen op 
kavels van circa 300 m2. Navraag hiernaar toont aan dat hieraan veel behoefte is.

Onderwijshuisvesting:

De ontwikkelingen op dit gebied kunnen wij van harte ondersteunen. Vooral Ontmoetingsplein 
Mellepark en de bouw van IKC west zijn welkome verbeteringen. Ook de uitbreidingen van “de Wijde 
Wereld” en de “Zevenster” passen goed in het plaatje om vraag en aanbod op elkaar af te stemmen. 
Gewoon Uden dringt aan om op korte termijn een beslissing te nemen over de scholen rondom het 
voormalige politiebureau en de brandweerkazerne. Luchtkwaliteit binnen de bestaande scholen 
verdient extra aandacht. Gewoon Uden pleit voor een masterplan schoolhuisvesting, zodat de 
overcapaciteit in beeld wordt gebracht.

Sport:

Wij zijn blij met de plaatsing van beweegtoestellen in het sportpark. Wat ons betreft had dit wel wat 
grootschaliger gemogen. Wij gaan er vanuit dat een en ander op korte termijn nog fatsoenlijk wordt 
afgewerkt, gelijktijdig met een verdere up-grading van het sportpark. Ook zijn wij benieuwd naar de 
voortgang van de verplaatsing van de RedSox en het multifunctionele gebruik van die accommodatie. 
Extra steun voor de door de corona crisis in moeilijkheden geraakte sportverenigingen zal door 
Gewoon Uden van harte worden gesteund. Verder willen wij bezien of er in het kader van 
verduurzaming mogelijkheden zijn om de buitensportaccommodaties te voorzien van led-verlichting.

Cultuur: 

Museum Krona heeft de afgelopen jaren enorm veel inspanningen verricht om een aantrekkelijk 
profiel te creëren. Staf, vrijwilligers en sponsoren hebben er gezamenlijk de schouders onder gezet. 
Gewoon Uden wil dat de gemeente passende financiële ondersteuning geeft om dit museum 
plaatselijk, regionaal en landelijk op de kaart te kunnen blijven zetten, zeker nu de coronacrisis een 
enorme dip in het bezoekersaantal heeft veroorzaakt. Ook theater Markant heeft veel te lijden onder 
deze crisis.  Juist in een periode waarin de rode cijfers steeds meer zwart werden sloeg deze crisis 
genadeloos toe. Alles hebben ze daar in het werk gesteld om de bezoekersaantallen op een redelijk 
niveau te krijgen. Dit verdient onze sympathie en steun.                                                                                                                                              
De meeste cultuurinstellingen staan nu en in de nabije toekomst onder financiële druk. We zullen 
daar aandacht aan moeten schenken om het aanbod op niveau te houden. Wellicht moeten hiervoor 
geldstromen verschuiven binnen deze sector.



Recreatie: 

Recreatie wordt een steeds groter item, zeker als wij straks samen met Landerd de “nieuwe 
gemeente” vormen. De Maashorst(wij bedoelen hier het natuurgebied) Bedaf, Hemelrijk en de 
diverse campings, hotels en Bed and Breakfast faciliteiten geven onze gemeente volop kansen en 
zullen ook onze detailhandel en horeca ondersteunen. In dit kader stellen wij op voorhand niet voor 
en toeristen belasting en of recreatiebelasting te zijn. Voorts zit Uden nog steeds te wachten op een 
aantal camper standplaatsen. Wij gaan er vanuit dat deze zoals reeds eerder besproken op korte 
termijn worden gerealiseerd.

Sociaal Domein: Jeugd: Volksgezondheid.

De wachtlijsten bij de integrale toegang jeugd en volwassenen moeten weggewerkt worden ondanks 
de extra druk die corona hierop gaat leggen. De formatie zal op peil moeten komen en blijven om 
hieraan invulling te geven. De nieuwe toegang jeugd lijkt al aardig zijn vruchten af te werpen. 
Mensen worden sneller geholpen dan voorheen. Toch blijft Gewoon Uden dit kritisch volgen. Er 
blijven wachtlijsten bij aanbieders waardoor 30% van de zorgvragen toch niet binnen gestelde 
termijn afgehandeld kunnen worden. Hoe gaat Uden dit oplossen? Gewoon Uden is een voorstander 
om de zorginkoop eens goed onder de loep te nemen en te kiezen voor een andere strategie. Meer 
kleinere aanbieders die sneller kunnen schakelen en daardoor wachtlijsten kunnen verkorten heeft 
onze voorkeur. Echter mag niet uit het oog worden verloren dat er gekeken moet worden naar 
kwalificaties van zorgverleners, bedrijfsvoering en winstmarges. Geld voor de zorg moet vooral naar 
de zorg gaan en niet naar andere zaken. Heeft Uden al goed zicht op de gevolgen van Covid-19 en 
jeugd. Thema’s als eenzaamheid, (bij)baantjes verlies, achterstanden op school. Wordt hierover al 
gesproken met scholen, mc, hulpverleners?  De zorg moet goed betaalbaar en beschikbaar blijven 
voor alle inwoners. Door de steeds ouder wordende bevolking moeten we kijken naar woonvormen 
waarbij mensen zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen (bij hun partner) en toch de benodigde 
zorg kunnen ontvangen.  Er moet goede aandacht zijn voor mantelzorgers. Zij hebben een zware taak 
en moeten daar waar mogelijk af en toe ontlast worden. Wat kan de gemeente hieraan bijdragen? 
Op het gebied van werk moeten we zorgen voor een duurzame inzetbaarheid van mensen. Dit 
betekent in de huidige maatschappij een leven lang leren en ontwikkelen. Er wordt meer flexibiliteit 
gevraagd van mensen. Een inclusieve maatschappij is van groot belang. Partijen als bijv. IBN zijn voor 
de gemeente Uden dan ook onmisbaar. Ook initiatieven zoals aan ’t werk. Een gezonde levensstijl 
moet gepromoot worden. Dat was altijd al belangrijk, maar Covid-19 laat ons zien dat het des te 
meer van belang is.  Bij de jeugd moeten we dit al inprenten. Een goed initiatief daarvoor is Sjors 
sportief en dat moeten we blijven ondersteunen. Heeft de gemeente hiervoor nog meer initiatieven 
op het oog? De coronacrisis heeft ook de mogelijkheden van toegang  tot de buurtvoorzieningen 
(Balans, Pit, Muzerijk, De Schakel, Terra-Victa, etc.) er niet gemakkelijker op gemaakt. De innovatie 
van het nieuwe Netwerk van Voorzieningen, waar Gewoon Uden hoopvol  over is gestemd, loopt 
hierdoor behoorlijk vertraging op. We moeten bij de terugkeer naar het nieuwe normaal alle zeilen 
bijzetten om de opgelopen achterstand in te halen en dit informele netwerk om vroegtijdig 
problemen op te sporen een positieve herstart te geven. In deze tijd zijn meest kwetsbare inwoners 
nog kwetsbaarder. Denk aan eenzaamheid door een gebrek of minimalisering van sociale contacten, 
aan armoede en psychische spanningen bij jeugd maar ook volwassenen. Onze gemeente zal nog 
meer dan eerder de oren en ogen open moeten hebben voor deze inwoners. De extra financiële 
steun vanuit het rijk aan de gemeente zal goed besteed moeten worden om de genoemde gevolgen  
in beeld te krijgen en daar waar nodig en mogelijk op te lossen of tot een minimum te beperken. Wij 
hechten er veel waarde aan dat de initiatieven van Sjors sportief blijvend worden ondersteund.



Milieu en duurzaamheid:

Het is voor ons vanzelfsprekend dat investeringen door de gemeente zoveel mogelijk duurzaam 
worden uitgevoerd. Gewoon Uden is voorstander van het, waar mogelijk,  plaatsen van 
zonnepanelen in de daarvoor geschikte geluidswallen en schermen, zodat minder gebruik behoeft te 
worden gemaakt van bedrijfs-en agrarische gronden. Voor ons is het ook nog geen uitgemaakte zaak 
dat alle nieuwbouw gasloos gerealiseerd dient te worden. Met betrekking tot het scheiden van afval 
zijn wij van mening dat wij de ontwikkelingen op het gebied van afvalverwerking nauwgezet moeten 
volgen. Het lijkt te zijn achterhaald dat plastic, blik en verpakkingsmateriaal separaat dienen te 
worden verzameld. 

Volkshuisvesting:

Dat er nog steeds een tekort aan woningen is in onze gemeente is ook voor Gewoon Uden duidelijk. 
Wij zijn echter geen voorstander van wijk of complex gerichte bouw voor speciale doelgroepen. 
Ouderen, jongeren en mensen met een beperking dienen door elkaar gehuisvest te worden. Het zijn 
niet alleen ouderen die in en nabij het centrum willen wonen. Een substantieel deel van de te 
bouwen centrumappartementen moet volgens ons onder de huursubsidie grens vallen. De 
bouwontwikkelingen gaan naar onze maatstaven veel te langzaam. Een inhaalslag is absoluut 
noodzakelijk. Wij pleiten daarom in de nieuwe coalitieperioden vanaf 01-01-2022 voor een 
wethouder die zich uitsluitend met de ruimtelijke ordening bezig houdt. Gewoon Uden is bereid 
daarvoor in een extra wethouderszetel te investeren. Een actieve grondpolitiek om tot snellere 
realisatie van plannen te komen bepleiten wij al jaren. Het pilot project omgevingswet is afgerond. 
Geldt deze aanpak nu ook voor de overige plannen. Hoe staat het in dit opzicht met de uitvoering 
Uden-Noord omgeving Nisterodenseweg? Tenslotte vragen wij ons af of de extra middelen (4 
miljoen) voor de afdeling ruimte inmiddels tot resultaten leiden. 

Bedrijfsvoering: 

Financieel is Uden een gezonde gemeente. Gelijkblijvende lasten voor de burgers zullen voor 
Gewoon Uden steeds een belangrijk uitgangspunt zijn bij het vaststellen van de begroting. Zorgen 
maken wij ons over de vele juridische (soms lang slepende) zaken waarin de gemeente betrokken is. 

Bestuur en dienstverlening.

Met betrekking tot  herindelingsproces blijven wij van mening dat veel te weinig burgers en andere 
belanghebbende bij dit proces zijn en worden betrokken. 40 personen is veel te weinig en geen 
afspiegeling van de twee gemeenten. De dienstverlening naar onze burgers (lees mede eigenaren) 
kan naar onze stellige mening nog worden verbeterd. Met name in het handhavingstraject, het 
stilleggen van bouwwerken kan en moet nog veel worden verbeterd. Een meer empathische 
benadering zal tot veel meer begrip leiden. Een kindergemeenteraad in de nabije toekomst heeft 
onze instemming. Al eerder heeft de gemeente een jeugdgemeenteraad gehad, welke door de 
gemeente niet serieus werd genomen. Wij zijn van mening dat zo een kinderraad gehoord moet 
worden en budget moet krijgen. 

Algemeen: 

Gewoon Uden is zeer blij dat er eindelijk enig vooruitzicht is in de verglazing van dat deel van de 
gemeente dat nog niet kan beschikken over een fatsoenlijke internet aansluiting. Wij hopen dat ook 
de sportverenigingen welke nog niet over snel internet beschikken mee kunnen liften.



Gewoon Uden blijft van mening dat (ongeacht de uitkomst van het externe rapport) het Food 
Experience Centre kan worden gerealiseerd op de beoogde locatie aan de Bitswijk. Mede  op grond 
van de reeds jarenlang gewekte verwachtingen.

Veel te vaak wordt de naam Gemeente Maashorst in de begroting gebruikt. Bij ons weten bestaat er 
geen gemeente Maashorst. 

Naar inwonertal is Uden thans de 12e plaats van Noord-Brabant. Uit geschiedkundig oogpunt is Uden 
misschien een vlek, maar gelet op het voorzieningenniveau en de regiofunctie wordt Uden landelijk 
(terecht) gezien als een middelgrote stad. Het zal duidelijk zijn dat Gewoon Uden het komende jaar 
alles uit de kast zal halen om de naam Gemeente Uden, welke sinds het jaar 1.120 in de 
geschiedschrijving voorkomt, ook voor de volgende 900 jaar voor de huidige en toekomstige 
Udenaren te behouden. Zo kunnen alle kernen mee liften op onze landelijk bekende naam van Uden 
en worden er kapitale bespaart.

Tenslotte spreken wij de wens uit dat wanneer ook de tweede en de eerste kamer hun fiat 
uitspreken over de fusie het verdere proces zonder grote problemen verloopt.

Als wij echter zien wat voor moeite het kost om het “natuurgebied de Maashorst” voor hulpdiensten 
te ontsluiten en het simpel realiseren van een veilige fietsenstalling dan houden wij ons hart vast 
voor een megaproject als een bestuurlijke samenvoeging. 

Persversie: 

Voor Gewoon Uden zijn met deze laatste begroting feitelijk de verkiezingen voor de volgende 
periode en nieuwe gemeente begonnen. Gewoon Uden zal haar huidige verkiezingsprogramma en 
een deel van het coalitieprogramma inzet maken van de volgende verkiezingen. Uiteraard 
geactualiseerd naar de toekomstige situatie. Naar inwonertal is Uden thans de 12e plaats van Noord-
Brabant. Uit geschiedkundig oogpunt is Uden misschien een vlek, maar gelet op het 
voorzieningenniveau en de regiofunctie wordt Uden landelijk (terecht) gezien als een middelgrote 
stad. Het zal duidelijk zijn dat Gewoon Uden het komende jaar alles uit de kast zal halen om de naam 
Gemeente Uden, welke sinds het jaar 1.120 in de geschiedschrijving voorkomt, ook voor de volgende 
900 jaar voor de huidige en toekomstige Udenaartjes te behouden. Zo kunnen alle kernen mee liften 
op onze landelijk bekende naam van Uden en worden er kapitale bespaart.


